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SAVONLINNAN SEUDUN PAIKALLISJÄRJESTÖ RY:N 
TOIMINTAKERTOMUS VUODESTA 2017 
 
1. JOHDANTO 

 
Paikallisjärjestön tarkoituksena on koota kaikki alueen SAK:n 
ammattiosastot yhteistoimintaan palkansaajien hyvinvoinnin, 
yhteiskunnallisen oikeudenmukaisuuden ja tasa-arvon sekä 
ammattiyhdistysliikkeen toimintavalmiuksien edistämiseksi ja keskusjärjestön 
asettamien tavoitteiden toteuttamiseksi. 
 
Paikallisjärjestön kotipaikka on Savonlinna ja toimialueena Itä-Savo. 
Toimintavuosi 2017 oli yhdistyksen 97. 
 
Paikallisjärjestön jäsenmäärä on jäsenosastojen ilmoituksien mukaan n.5200 
henkilöä. 
 
Paikallisjärjestön kotisivut: 
http://savonlinnan.paikallisjarjesto.fi/ 

 
2. HALLITUS JA TILINTARKASTAJAT 
 

Paikallisjärjestön puheenjohtajana toimi Ritva Suomalainen PAM 719. 
  
Varsinaiset jäsenet: 
Kimmo Natunen Puu 04, Ilkka Kemppainen JHL 567, Markku Valjakka 
Sähköliitto 077, Olli-Pekka Kristiansson Metalli 17, Kari Laukkanen Puu 079, 
Lauri Tiainen AKT 032, Pirkko Piispa Savonlinnan vaatetustyöntekijät/TEAM 
548, Markku Rautiainen SMU 001, Jussi Haikka PAM 719, ja Jarmo Kankkunen 
JHL567 
 
Varajäsenet: 
Hannu Kokki Sähköliitto 077, Matti Thil Metalli 17, Kare Kosonen Puu 079, 
Esko Hakkarainen JHL 567, Kari Pakarinen AKT 032, Seppo Immonen SMU 
001, Raili Pulkkinen Savonlinnan vaatetustyöntekijät/TEAM 548 Marjut 
Loikkanen Puu 04, Aki Pulkkinen Mara ja Pirkko Eronen PAM 719. 
 
Toiminnantarkastajat: Toiminnantarkastajina olivat Vesa Kuparinen ja 
Hannu Luostarinen. Varatoiminnantarkastajina olivat Olli Sironen ja Jari 
Turkulainen. 

EDUSTUKSET 

SAPSYT - Palkansaajajärjestöjen yhteistyöryhmässä (SAK, STTK, Akava): 
Paikallisjärjestöstä jäseninä olivat Kari Laukkanen, Ritva Suomalainen ja 
Markku Valjakka.  

  

http://savonlinnan.paikallisjarjesto.fi/
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3. YHDISTYKSEN KOKOUKSET 

 
Paikallisjärjestön hallitus kokoontui kuusi kertaa vuoden aikana. Kaikki 
kokoukset olivat päätösvaltaisia.  
 
Sääntömääräisiä kokouksia 
 
Edustajiston kokouksiin jäsenosastoista valitaan yksi edustaja 50 jäsentä 
kohti 200: n jäseneen asti, jonka jälkeen valitaan yksi edustaja 200 jäsentä kohti. 
 
Kevätkokous oli ravintola Lypsyniemessä 28.3.2017. Kokouksessa hyväksyttiin 
edellisen vuoden tilit ja toiminta.  

 
Syyskokous oli lounasravintola Lypsyniemessä 16.11.2017. Kokoukseen 
osallistui 23 henkilöä. 
Edustajisto hyväksyi tulevan vuoden toimintasuunnitelman ja talousarvion.  
 
Kokouksessa Kari Kokkola SAK:sta kertoi Ay-liikkeessä tapahtuneista 
muutoksista hänen 30 vuotta kestäneen uransa aikana. Hän totesi, että aiemmin 
oli paikallisjärjestöjä lähes jokaisessa kunnassa. Nykisin paikallisjärjestöjä toimii 
lähinnä vain suurissa kaupungeissa.  
Kokkola totesi myös ammattikoulutuksen muuttuneeni siten, että ennen tehtiin 
työharjoittelut ammattikouluissa, nykyään harjoitteluja tehdään työpaikoilla. Ay-
liikkeen on myös valvottava, että oppilaat saavat ammattiinsa johtavaa 
harjoitusta eikä pelkkää hyllyjen järjestelyä. 
Kokkolan mukaan Maakuntauudistukseen SAK:n näkökulmasta ei suurin uhka 
olekaan valinnanvapaus vaan että yksityiset terveysfirmat ohjaavat leikkaukset 
ja muut toimenpiteet pois alueiden sairaaloista. 
 
Ritva Suomalainen totesi riskien olevan normaalikansalaisen näkökulmasta 
todella suuret. Hallituksen lausunnot kielivät, etteivät hallituspuolueet ole 
vakaasti yksimielisiä uudistusten suunnasta. 
 
Savonlinna oli myymässä Karpalokotis Attendolle mutta onneksi aikomus 
torpattiin kaupunginvaltuuston kokouksessa. Mikäli kauppa olisi toteutunut niin 
palveluiden tulevaisuudesta ei olisi ollut takeita. 
 
Kokouksessa Ritva Suomalainen kertoi eroavansa puheenjohtajan toimesta. 
Ritva Suomalainen piti sydäntä särkevän jäähyväispuheen, jossa muisteltiin 
menneitä hyviä ja myös haasteellisia vuosia.  
 
Uudeksi puheenjohtajaksi valittiin Lauri Tiainen. Lauri Tiainen piti tulevaisuuteen 
luottavan kiitospuheen. 
 
Juhani Haikka jää eläkkeelle ja eroaa tämän vuoksi hallituksesta. Pirkko Eronen 
tulee varajäsenen paikalta varsinaiseksi hallituksen jäseneksi. Varajäseneksi 
PAM 719 edustajaksi tulee Raisa Porvali. 
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4.  VARSINAINEN TOIMINTA 

Kuntavaalityötä käynnistettiin 18.3. Prismalla pidetyllä soppatykillä. 7.4. 
soppatykki oli Citymarketilla. Ehdokkaina oli APJ:n jäseniä noin 20 henkilöä. 
Vaalitulos oli kehno Savonlinnassa ja valtakunnallisestikin jäimme tavoitteista. 

SAPKO- Keupa otteluun osallistui 44 jäsenosastojen jäsentä. 
SapKo voitti ottelun 4-2,  
Tällä kertaa syötiin iltapala Sirkan leipomokahvilassa. 
APJ jakoi kaksi 50€ stipendiä urheileville nuorille.  
 
Palkansaajaseminaari tilaisuuteen osallistui kelpo joukko savonlinnalaista 
ay-väkeä. Seminaari pidettiin 23.3. Juvalla Partalan Kuninkaankartanossa.  
Seminaarissa oli erittäin vähän osallistujia, mm. päällekkäisyys Osuuspankin 
edustajiston kokouksen kanssa. APJ on erittäin huolissaan 
seminaariperinteen jatkumisesta. 

 
Vapputapahtumassa Kauppatorilla Vapputapahtuman juontaja oli hyvä ja 
erilainen. Juontajana toimi Lauri Tiainen. Väkeä torilla oli vähänlaisesti. SAK:n 
puhujana oli Postiliiton puheenjohtaja Heidi Nieminen ja SDP:n puhujana 
Suna Kymäläinen.  
Vappu tapahtuman kustannuksiin osallistuivat vain paikallisjärjestö ja SDP:n 
kunnallisjärjestö. STY osallistui tapahtuman järjestelyihin. 
 
Hallituksen muikkuseminaari pidettiin Kalastajan Kojulla 
 
SAK:n aluetoimikunta kokoontui 19.6. Savonlinnan Casinolla 
 
Sopimusasiat EK:n päätös irtautua keskitetyistä ratkaisuista aiheuttivat toimia 
AY-kentässä. Ainakin liittokohtaisiin sopimuksiin varauduttiin.  
loppuvuodesta Teollisuusliitto ja Teknologiateollisuus pääsivät sopimukseen 
Paperi- ja puumassateollisuuden osalta. Sähköliiton sopimusoikeus 
teknologiateollisuudessa lakkasi. Sähköliitolla on yhdysmies luottamusmiehen 
valtuuksin työpaikoilla valvomassa sähkömiesten etuja.  
Palkkojen korotustaso on noin 3% kahden vuoden aikana. Ensimmäinen 
kikyvuosi aiheutti kitkaa varsinkin julkisella puolella. 

 
Savonlinnan seudulla on ollut konkursseja yllättävän vähän mutta vuonna 
2017 tuli samanaikaisesti kaksi matkailualaan vaikuttavaa konkurssia 
kaupungin muutenkin vaikeaan tilanteeseen. Myös Ässätekniikka ajautui 
konkurssiin. 
 
Herttuan loppumiseen vaikutti varsinkin Aslak-koulutuksen loppuminen. Kiila 
joka tuli Aslakin tilalle ei ehtinyt vaikuttamaan. 3.10 tehtiin konkurssihakemus 
ja sammalla irtisanottiin koko henkilöstö kahden viikon irtisanomisajalla. 
Irtisanominen oli shokki henkilöstölle mutta samalla myös kyläläisille. 
Henkilöstöä oli noin 40 henkilöä. Palkkaturva hoitaa henkilöstön palkat. 
Punkaharjun kesämaan konkurssi vaikuttaa kahdesta neljään vakituiseen 
henkilöön. Lisäksi Kesämaa on työllistänyt suuren joukon kesätyöntekijöitä. 
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Darekonille Savonrannalla on tullut viisi uutta työpaikkaa. 
 
Savonlinna laskee kiinteistö- ja tuloveroa vuonna 2018. 

 
5. TALOUDELLINEN TILANNE 
 

Jäsenmaksu oli 0,70€ / jäsen ja järjestön taloudessa elettiin lähes edeltävien 
vuosien tapaan. Jäsenten määrä on kuitenkin vähenemässä ja siten 
taloustilanne näyttää jatkossa haasteellisemmalta   
 
Kannustavaa tukea SAK:n aluetoimistolta saatiin 1000€. Tukea haettiin 
pääasiassa kuntavaalityöhön. 
 
Ritva Suomalaista, Aila Makkosta ja Hannu Nykästä muistettiin lahjakorteilla. 

 
6. YHTEISTYÖ 
 

Yhteistyö SAK:n Etelä-Suomen aluetoimiston kanssa on ollut tiivistä ja 
monipuolista. Aluetoimiston rahallinen- sekä toiminnallinen tuki on ollut 
keskeistä asiantuntija-avun, koulutuksen ja aineellisten resurssien osalta. 
Järjestötyö kuormittaa pienenemässä olevaa toimijoitten määrää paikallisella 
tasolla.   
 
SAK:n aluekokousedustajina ovat kaudella 2016–2018 Markku Valjakka, 
Pirkko Piispa ja Jarmo Kankkunen varalla Raili Pulkkinen, Pirkko Eronen ja 
Esa Uotinen. Aluetoimikunnassa toimivat kauden 2016-2018 Kari Laukkanen, 
Markku Valjakka, Jarmo Kankkunen ja puheenjohtajana Olli-Pekka 
Kristiansson, varajäseninä Ilkka Kemppainen ja Maarit Piepponen. 
 
Paikallisjärjestön tärkeitä yhteistyökumppaneita ovat TSL:n Itä-Savon 
opintojärjestö, Suur-Savon Osuuspankin Savonlinnan toimipiste, 
Vakuutusyhtiö TURVA sekä Jyry.  
Jyryä tuettiin 100€: ilmoituksella yhdistyksen liitteeseen. 
Teemme yhteistyötä myös Savonlinnan seudun kolmonen ry:n kanssa.  
14.6. Kolmonen järjesti 10 vuotisen taipaleensa juhlistamiseksi 
yhdistysristeilyn Savonlinnan vesillä. Risteilyyn osallistui paljon ay-ihmisiä. 
Näiden kumppaneiden kanssa aktiivista yhteistyötä jatketaan myös tulevina 
vuosina 

 
Yhteistyötä STTK:n ja Akavan kanssa on SAPSYT:n muodossa, myös 
Osuuspankki on mukana yhteistyökumppanina. SAPSYT valitsee vuoden 
palkansaajan alueeltaan. Vuoden 2017 vuoden palkansaaja oli Seija-Sofia 
Käärmelahti. 

 
Koulutuksessa tehdään yhteistyötä SAK:n, TSL:n ja TELAN kanssa. 
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7. JÄSENET vuonna 2017 

Savonlinnan Autokorjaamotyöväen os. 234  207 jäsentä 
PAM Savonlinnan Hotelli- ja ravintola-alan osasto ry 719 632 jäsentä 
Savonlinnan puutyöntekijäin ammattiosasto 4  640 jäsentä 
Rakennusliiton os. 160 Kerimäki   43 jäsentä 
Rakennusliitto os.343 Savonlinnan putkimiehet ja eristäjät 97 jäsentä 
Savonlinnan ja lähiympäristön sähkömiehet ry. os. 077 220 jäsentä 
Savonlinnan ja ympäristön automiehet ry. os. 032  275 jäsentä 
Savonlinnan seudun julkinen ala JHL ry os.567  1560 jäsentä 
Savonlinnan maalarit    26 jäsentä 
Savonlinnan metallityöväen ammattiosasto ry. n:o 17  1050 jäsentä 
Järvi-Savon Tietoliikenneammattilaiset osasto 118  74 jäsentä 
Savonlinnan vaatetustyöntekijäin os. 548   183 jäsentä 
SM-U Sisä-Suomen ammattiosasto ry   115 jäsentä  
Järvi-Savon Sähköalojen työntekijät ry. 184  20 jäsentä 
Punkaharjun Puutyöntekijät ry 079   573 jäsentä 
Jäseniä yhteensä    5745 

 
8. LOPPUSANAT 

 
Paikallisjärjestön tärkeimpiä tehtäviä ovat olleet Ay- ja yhteiskuntavaikuttaminen 
sekä järjestäytymisen edistäminen. 

 
Toimintaamme suunniteltaessa on tärkeää ottaa enemmän huomioon nuorten 
toimintatavat, joten saataisiin heitä paremmin mukaan toimintaan. Nuorten 
osallistuminen ammattiyhdistyksiin aktivoituu usein ensimmäisen kesätyöpaikan 
myötä. Tästä johtuen on tärkeää kertoa nuorille ammattiyhdistyksen tärkeydestä 

 
Ammattiosastoilla/yhdistyksillä on tärkeä rooli järjestäytymisen edistämisessä. 

 
Kuuluminen/osallistuminen seudulliseen Paikallisjärjestöön ja Paikallisjärjestön 
toimintaan on kaikille osastoille/yhdistyksille ja koko seutukunnalle tärkeä asia. 

. 
 
SAK Savonlinnan seudun paikallisjärjestön hallitus 
 
SAK:n Savonlinnan seudun paikallisjärjestö ry 
 
http://savonlinnan.paikallisjarjesto.fi 

http://savonlinnan.paikallisjarjesto.fi/

